
Rondvraag Gedeputeerde Rommel - Stopzetten pilots NNN 

 

1. Wij hebben vernomen dat GS voornemens is om de pilots in NNN behorend tot uitwerking 
verkenningsjaar stop te zetten per 1 maart. Klopt dat en wat is de reden dat GS de pilots wil 
stopzetten? 
 
De projecten in de Mijzenpolder, Eilandspolder-West en Wormer- en Jisperveld zijn niet 
gestopt, maar lopen door. Het is immers van belang om het NNN te realiseren. Wat wijzigt, is 
dat de projecten worden verbreed naar integrale gebiedsprocessen, waarin niet alleen naar 
de natuuropgaven wordt gekeken, maar ook de stikstofopgave en andere doelstellingen 
worden meegenomen.  
 

2. Wij hebben vernomen dat de vier collectieven en LTO het er niet mee eens dat de pilots in 
het NNN worden stopgezet. Zij willen dat de keukentafelgesprekken doorgaan en vinden 
overdragen van het proces aan Regiegroep Laag Holland geen goed idee omdat dat 
gebiedsproces niet provinciaal werkt en enorme vertraging gaat opleveren. Is er nog kans dat 
GS de pilots wel door laat lopen? Wat is daarvoor nodig? 
 
Het klopt dat de agrarische collectieven in een brief hun ontevredenheid hebben 
uitgesproken. Die ontevredenheid gaat vooral over het instrument ‘duurzaam agrarisch 
natuurbeheer’. De agrarische collectieven willen graag dat dit instrument onder wat andere 
voorwaarden beschikbaar komt dan is afgesproken in de ‘Overeenkomst verkenningsjaar’. Ze 
vinden dat het DANB zoals dat in de Overeenkomst is uitgewerkt, niet goed inpasbaar is 
binnen de agrarische bedrijven in het NNN. De verschillen zitten vooral op de onderwerpen 
drijfmest en op de hoogte van de vergoedingen. Wij zijn direct na ontvangst van de brief met 
de agrarische collectieven en LTO in gesprek gegaan en we hebben verduidelijkt dat dit 
gesprek niet door de Regiegroep Laag Holland wordt gevoerd, maar intern met de collega’s 
van het Regiebureau NNN. De Regiegroep Laag Holland is het bestuurlijke platform dat zal 
toezien op de voortgang van de gebiedsprocessen zelf. Het Regiebureau NNN zal de 
instrumenten (duurzaam agrarisch natuurbeheer) ontwikkelen. De LTO en de collectieven 
hebben uitgesproken veel vertrouwen te hebben in het Regiebureau NNN. De 
keukentafelgesprekken gaan overigens gewoon door, want ook wij willen tempo houden in 
de gebiedsprocessen. 
 

3. Tijdens de pilots zouden de instrumenten uit de instrumentenkoffer van het Eversjaar 
worden onderzocht op haalbaarheid en inzetbaarheid in de praktijk  en eventueel benodigde 
aanpassingen. Is dat onderzoek voldoende afgerond, geeft de provincie ruimte voor 
aanpassingen als instrumenten niet werken of onbetaalbaar zijn?  kunt u de resultaten met 
PS delen?  
 
Ja, in de pilotfase zijn gesprekken gevoerd met alle betrokken partijen en met de verschillende 
beheerders in de pilotgebieden. Dit heeft veel kennis en inzichten opgeleverd. Onder andere 
twee lopende onderzoeken naar schapenbeweiding en drijfmest zijn hier het resultaat van. De 
resultaten uit deze onderzoeken worden meegenomen bij de uitwerking van het definitieve 
format-contract duurzaam agrarisch natuurbeheer. Dit past ook binnen de afspraken van de 
door alle partijen ondertekende ‘Overeenkomst verkenningsjaar’. Als het format-contract 



duurzaam agrarisch natuurbeheer gereed is, zullen wij dit ter kennisname aan uw Staten 
sturen. 

4. De collectieven geven aan dat zij een nieuw instrument hebben ontwikkeld voor duurzaam  
NNN waardig agrarisch natuurbeheer dat draagvlak geniet, stuurt op doelen, secuur te 
monitoren is en betaalbaar is. Wat is er met dit voorstel gedaan? Bent u bereid om dit verder 
te onderzoeken?  

Het voorstel dat door de agrarische collectieven is gedaan, past niet binnen de afspraken van 
de Overeenkomst verkenningsjaar. Zo worden er bijvoorbeeld andere subsidietarieven 
gehanteerd dan het Subsidiestelsel Natuur en Landschap hanteert. Dat is niet toegestaan 
i.v.m. staatssteunregelgeving. Daarnaast vinden wij het van belang om nu de afspraken uit de 
door alle partijen ondertekende Overeenkomst verkenningsjaar uit te voeren, in plaats van 
steeds opnieuw over deze overeenkomst te onderhandelen. We blijven graag met alle partijen 
in gesprek, maar we willen nu ook doorpakken en het format-contract uitwerken en hierover 
met agrarische ondernemers in gesprek, zodat zij weten waar ze aan toe zijn.   

 

5. Zijn er resultaten van financiële doorberekeningen voor agrarische bedrijven die duurzaam 
agrarisch natuurbeheer willen gaan toepassen en zo ja kunt u die resultaten met PS delen? 

Ja, er zijn met verschillende agrarische ondernemers berekeningen gemaakt over hun 
bedrijfssituatie. We hebben ook een subsidie beschikbaar gesteld aan agrariers om een 
bedrijfsadviseur in de arm te nemen. Vanwege de specifieke bedrijfsinformatie in deze 
berekeningen zijn deze echter vertrouwelijk. 

 
6. Als pilots vroegtijdig worden afgebroken, hoe houdt u dan draagvlak in het gebied voor 

verdere afspraken over NNN en hoe gaat u samenwerking met de vier collectieven en LTO 
voortzetten?  

De pilots worden omgezet in; de gebiedsprocessen en die lopen onverminderd door. Wij zullen 
hier ook alle betrokken partijen bij blijven betrekken en we hopen dat de collectieven zich 
weer aansluiten. Hierover voeren wij ook, zowel op ambtelijk als op bestuurlijk niveau, 
intensief overleg. Uiteraard is er steeds oog voor het zowel het draagvlak voor NNN-
realisatie, als het benodigde tempo om het NNN in 2027 afgerond te hebben. Tegelijkertijd 
moet nu ook worden doorgepakt en moet aan agrarische ondernemers duidelijkheid worden 
geboden. 


